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Onderwerp: Beantwoording 
raadsvragen ex art 38 RvO fractie 
Trots Haarlem over de uitrol van 5G.

Geachte heer Van den Raadt

Op 21 oktober j.l. heeft u vragen gesteld ex art. 38 RvO over de uitrol van 5G.
Met deze brief geven wij antwoord op uw vragen. Hieronder is uw vraag steeds cursief weergegeven 
waarna het antwoord van het college volgt. Voor een compleet beeld van de context voegen wij uw 
brief bij deze antwoordbrief.

Naar aanleiding van de op handen zijnde invoer van 5G en de gevolgen daar van op de openbare 
ruimte en bewoners van de gemeente Haarlem heeft Trots Haarlem de volgende vragen:

1. Heeft gemeente Haarlem al aanvragen ontvangen m.b.t. aanbestedingen of plannen voor Smart 
City /Internet of Things / ontwikkelplannen 5G etc. ?

Antwoord:
De gemeente heeft nog geen aanvragen ontvangen m.b.t. aanbestedingen of specifieke 
toepassingen in het kader van 5G of ontwikkelplannen daarvoor. Dit is ook nog niet aan de orde nu 
de frequenties voor 5G pas in 2020 / 2021 geveild gaan worden.

2a. Zo ja, welke commerciële partijen zijn er bij betrokken?
Antwoord:
Niet van toepassing, zie antwoord vraag 1.

2b. Indien hiervan sprake is, gaarne inzicht/overzicht van (concept)contracten.
Antwoord:
Niet van toepassing, zie antwoord vraag 1.

3. Worden er kapvergunningen voorbereid / verleend voor plaatsing 5G signaal zendmasten / 
antennes? Of zijn er al kapvergunningen verleend i.v.m. 5g of voor telefoniebedrijven?
* De gemeente Haarlem heeft, net als bijvoorbeeld gemeente Maastricht, gereageerd op de 
internetconsultatie wetsvoorstel implementatie Telecomcode die liep tot 9 september 2019. In dit 
wetsvoorstel worden gemeenten verplicht mee te werken aan de uitrol van 5G, waarbij zij bushokjes,
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lantaarnpalen, verkeerslichten, openbare gebouwen beschikbaar moet stellen voor de plaatsing van 
antenne installaties.
Antwoord:
Kapvergunningen ten behoeve van een 5G signaal zijn in Haarlem momenteel niet aan de orde. Of zij 
in de toekomst überhaupt aan de orde zouden kunnen zijn is op dit moment niet te bepalen. Het 
wetsvoorstel voor implementatie van de Telecomcode is nog in de voorbereidende fase. De inbreng 
uit de consultatie wordt nu verwerkt, waarbij o.a. de reikwijdte en voorwaarden van de door u 
gerefereerde medewerking van gemeenten aan redelijke verzoeken van Telecomproviders nader 
worden uitgewerkt. In de uitwerking worden de inbreng van gemeenten en andere stakeholders, 
waaronder de Telecombedrijven, meegewogen.
Ook een nieuw Antenneconvenant is nog in voorbereidende fase.

4a Wat is hierop het vervolg en hoe bereidt de gemeente zich hierop voor?
Antwoord:
Volgens planning van het ministerie van EZK zal eind 2019 het wetsvoorstel voor implementatie van 
de Telecomcode in procedure worden gebracht, gericht op afronding eind 2020. Voor een nieuw 
Antenneconvenant wordt ook eind dit jaar/begin volgend jaar een ontwerp verwacht waarover eerst 
een consultatie zal plaatsvinden. In juni 2020 worden nadere uitvoeringsregels van de Europese 
Commissie bij de Telecomcode verwacht.
De gemeente neemt deel aan overlegstructuren via de VNG/MRA inzake de uitrol van 5G (zie 
hierover onze beantwoording van vragen over uitrol van 5G zijdens D66 van 17 oktober j.l.). Intern 
binnen de gemeente worden o.a. interdisciplinaire kennissessies georganiseerd en wordt er aandacht 
aan besteed in het kader van de voorbereiding van de Omgevingsvisie.

4b Hoe staat Gemeente Haarlem tegenover het door Economische Zaken en Klimaat ingediende 
wetsvoorstel waarin gemeenten verplicht worden mee te werken aan de uitrol van 5G, waarbij zij 
bushokjes, lantaarnpalen, verkeerslichten, openbare gebouwen etc. beschikbaar moet stellen voor de 
plaatsing van antenne installaties?
Antwoord:
De door u gerefereerde verplichting is op Europees niveau, door het Europees Parlement, vastgelegd 
in de Telecomcode. Ook Nederland dient deze Telecomcode te implementeren in de nationale 
regelgeving, het wetsvoorstel van EZK is daarop gericht. Gemeenten, waaronder ook Haarlem, willen 
hierbij -uiteraard- zoveel mogelijk autonomie behouden. Vandaar dat Haarlem in de consultatie ook 
heeft aangedrongen op het duidelijker omschrijven en regelen van onder andere de aan een 
aanvraag te stellen eisen, mogelijkheden van weigering, financiële afwikkeling. Ook voor wat betreft 
het nieuwe Antenneconvenant is dat onze inzet.

4c Accepteert Gemeente Haarlem dit of tekent zij net als Maastricht en andere gemeenten protest 
aan tegen dit wetsvoorstel
Antwoord:
Zie het antwoord op vraag 4b.
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4d Is het college van mening is dat de beschikking over de openbare ruimte van de Gemeente 
Haarlem onder haar eigen gezag valt?
Antwoord:
Dit is in juridisch zin het geval, maar hogere regels kunnen wel mede kaders bepalen voor deze 
beschikkingsmacht.

4e Zo nee, waarom niet en onder wiens gezag valt het dan wel?
Antwoord:
Zie antwoord op vraag 4d.

4/Op welke wijze zal gemeente Haarlem de groep mensen met elektromagnetische hypersensitiviteit 
(EHS) tegemoet komen, bijvoorbeeld door het instellen van stralingsarme zones / woongebieden en 
het vergoeden van aan te brengen afschermmateriaal in de woning?
Antwoord:
Het beleid van de gemeente Haarlem op dit punt zal ongewijzigd blijven, behoudens wanneer nieuwe 
wetenschappelijke inzichten zouden ontstaan over een invloed op de gezondheid van 
elektromagnetische velden ('radiostraling') ten behoeve van telecommunicatie. Voor advies over 
gezondheidsklachten of vragen over de gezondheid die inwoners in verband brengen met 
elektromagnetische velden kunnen zij contact opnemen met de GGD-Kennemerland (zie toelichting 
op de Haarlemsite: https://www.haarlem.nl/ggd-kennemerland/).
Tot dusver zijn er geen aanwijzingen dat de blootstellingslimieten die ook in de Telecomwet zullen 
worden opgenomen -na nieuw uit te brengen advies van de Gezondheidsraad- ontoereikend zijn om 
gezondheidseffecten te voorkomen. De gemeente Haarlem houdt de adviezen van de 
Gezondheidsraad en de overzichten van wetenschappelijke kennis door het Kennisplatform 
Elektromagnetische Velden en Gezondheid wel nauwgezet bij. Tot dusver geven deze geen 
aanleiding tot het instellen van zones waarin strengere regels of beleid inzake straling dan de huidige 
blootstellingslimiet zouden moeten gelden. Omdat er geen wetenschappelijk bewijs is voor de 
effectiviteit van extra maatregelen om gezondheidsklachten te verminderen door 
elektromagnetische velden te verminderen of te voorkomen, is er ook geen mogelijkheid om 
hiervoor via de Wet Maatschappelijke Ondersteuning of anderszins een categorale voorziening in het 
leven te roepen.

5. Hoe denkt de gemeente over dit gehele onderwerp inhoudelijk te communiceren naar bewoners?
Antwoord:
De gemeente Haarlem zal hierover vooralsnog geen afzonderlijke, algemene communicatie opzetten 
als aanvulling op de reeds beschikbare informatie via de GGD en de daar ook te vinden landelijke 
sites. Vooralsnog is er ook geen aanleiding om de gebruikelijke gemeentelijke communicatie en 
participatie/inspraak procedures aan te vullen zoals die gelden rond vergunningsaanvragen, rond 
plaatsing van vergunningsvrije antennes aan woongebouwen (Antenneconvenant) of in het 
algemeen rond projecten in de openbare ruimte. Wanneer de ontwikkeling van 5G in een fase komt 
dat daadwerkelijk projectgewijs grote aantallen 'Small cells' in bepaalde gebieden in Haarlem worden 
geplaatst zal daarover binnen die gebieden gecommuniceerd worden. (Small cells zijn de kleinere 
antennes die op kortere afstand van elkaar moeten staan, in een orde van minder dan 50 tot 200m).
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Op dit moment zijn er echter nog geen specifieke plannen van de Telecombedrijven voor uitrol van 
5G in Haarlem (zie vraag 1 en 2) waar Haarlemse communicatie een aanvulling op de landelijke 
informatie zou kunnen vormen.
Het rijk heeft al toegezegd de landelijke, algemene informatie over velden en antennes inclusief 5G 
via haar sites toegankelijker te presenteren. Haarlem zal in de overleggen waarin het deelneemt ook 
pleiten voor een actieve vorm van landelijke communicatie via de media.

Hoogachtend,

Het college van burgemeester en wethouders.

-Bijlage A: Ingekomen raadsvragen
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Bijlage A: Ingekomen raadsvragen

Artikel 38 vragen 5g uitrol
Naar aanleiding van de op hande zijnde invoer van 5g en de gevolgen daar van op de openbare 
ruimte en bewoners van de gemeente Haarlem heeft Trots Haarlem de volgende vragen:

1. Heeft gemeente Haarlem al aanvragen ontvangen m.b.t. aanbestedingen of plannen voor Smart 
City /Internet of things / ontwikkelplannen 5G etc?

2a. Zo ja, welke commerciële partijen zijn er bij betrokken?

2b. Indien hiervan sprake is, gaarne inzicht/ overzicht van (concept)contracten.

3. Worden er kapvergunningen voorbereid / verleend voor plaatsing 5G signaal zendmasten / 
antennes? Of zijn er al kapvergunningen verleend ivm 5g of voor telefoniebedrijven?

* De gemeente Haarlem heeft, net als bijvoorbeeld gemeente Maastricht, gereageerd op de 
internetconsultatie wetsvoorstel implementatie Telecomcode die liep tot 9 september 2019. In dit 
wetsvoorstel worden gemeenten verplicht mee te werken aan de uitrol van 5G, waarbij zij bushokjes, 
lantaarnpalen, verkeerslichten, openbare gebouwen beschikbaar moet stellen voor de plaatsing van 
antenne installaties.

4a Wat is hierop het vervolg en hoe bereidt de gemeente zich hierop voor?

4b Hoe staat Gemeente Haarlem tegenover het door Economische Zaken en Klimaat ingediende 
wetsvoorstel waarin gemeenten verplicht worden mee te werken aan de uitrol van 5G, waarbij zij 
bushokjes, lantaarnpalen, verkeerslichten, openbare gebouwen etc. beschikbaar moet stellen voor 
de plaatsing van antenne installaties?

4c Accepteert Gemeente Haarlem dit of tekent zij net als Maastricht en andere gemeenten protest 
aan tegen dit wetsvoorstel

4d Is het college van mening is dat de beschikking over de openbare ruimte van de Gemeente 
Haarlem onder haar eigen gezag valt?

4e Zo nee, waarom niet en onder wiens gezag valt het dan wel?

4f Op welke wijze zal gemeente Haarlem de groep mensen met elektromagnetische hypersensitiviteit 
(EHS) tegemoet komen, bijvoorbeeld door het instellen van stralingsarme zones / woongebieden en 
het vergoeden van aan te brengen afschermmateriaal in de woning?

5. Hoe denkt de gemeente over dit gehele onderwerp inhoudelijk te communiceren naar bewoners?
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